
 
 

Skolebestyrelsen 2020/21 

 

Referat SB34 
 

Skolebestyrelsesmøde (34)  

Tirsdag d. 07.02.22 
19:00 – 21.00  
 

 
Mødested:                 Havrehedskolen, afdeling Morud, personalerummet 

 

Mødedeltagere:  
Pia Skov Hansen (Skolebestyrelsesformand), Charlotte Ellemose Sonne (Forældrerepræsentant), Jesper Hansen 
(Næstformand), Mads Kyed (Forældrerepræsentant), Christina Nordenbæk (Forældrerepræsentant), Tina Kannegaard 
(Forældrerepræsentant), Lene Bro (Forældrerepræsentant), Niels Pedersen (medarbejderrepræsentant), Henriette Lorentzen 
(medarbejderrepræsentant), Allan Buchholt Høj (Viceskoleleder), Louise Hjortebjerg Theil (Skoleleder) 
 

Elevrådsrepræsentanter:  
Kaya Ebbensgaard Wendelboe (9CM) og Anne-Katrine Holm Eriksen (8BM) 
 
Mødeleder:  
 
Gæst:  
 

 

Møderække 2021-2022:  

Tirsdag d. 31. august, Mandag d. 4. okt., Onsdag d. 3. nov., Torsdag d. 9. dec., 2022 - Tirsdag d. 11. jan., 

mandag d. 7. feb., Onsdag d. 2. marts, Torsdag d. 7. april, Mandag d. 2. maj og Tirsdag d. 7. juni 

 

Punkt 266: Godkendelse af referat                                                     Kl. 19.00 

Beslutningstema: Godkendelse af referat fra sidste skolebestyrelsesmøde 

Sagsfremstilling: At skolebestyrelsen godkender referat fra sidste møde. 

Beslutning: Referatet blev godkendt og underskrevet  

Bilag: Mødereferat SB 33  
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Punkt 267: Orientering fra ledelsen                                                             Kl. 19.05       

Beslutningstema: Orientering fra skoleledelsen.  

Sagsfremstilling: At bestyrelsen tager orienteringen til efterretning, samt giver fremadrettet input. 
 

- Corona, selvtest, mødedeltagelse mm.  

LT orienterede om Corona-retningslinjer og den nye tilgang (Aula) ingen aflyste timer- 
vikar/medarbejdere stod distancen. Selvtest fortsætter uge 7 og 8 – men hvor længe ved vi ikke. 

Veflinge – Genhusning-samlæsningsmøde med personale, to oplæg udefra – fra Nyborg 
Kommune – gav gode perspektiver, 3 førskolebørn starter i Veflinge 1. marts og bliver en 
kombination af Førskole-samlæsning. 45 Førskolebørn starter i Morud. 

Louise Theil og Mads Dahl Arvidsen (Skoleleder Sletten Skole) deltager i Børne- og 
Ungeudvalgsmødet onsdag- til et oplæg om Fremtidens folkeskole, Udeskole og Mellemform.  

 

Punkt 268: Nyt fra elevrådet                Kl. 19.15       

Beslutningstema: Nyt fra elevrådet.  

Sagsfremstilling: Elevrådsrepræsentanterne orienterer om nyt fra elevrådets arbejde.  
 
Beslutning:  

Anne-Katrine orienterede om elevrådsmødet. 

Ungdomsskolen- UngNordfyn har været på besøg for at spørge de unge (Udskolingen) om deres 
ønske til fritiden og de tilbud de synes der burde være. 

Elevrådet har fokus på trivsel – man hilser ikke altid ude i byen/ kan føles akavet når man ikke 
kender hinanden så godt. Hilse-Kampagnen fra Elevrådet skal styrkes af forslag fra klasserne- 
hvordan kan vi gøre det så eleverne kan se sig selv i det. F. eks. ”Trivselsambassadører” – andre 
tiltag til hvad der kan gøres skal komme fra klasserne. Ligesom med ”læsevenner” giver det 
meget mening at have større elever som ”trivselsvenner” fra Mellemtrin / Udskolingen.  

Afd. Veflinge bemærker, at der ikke er plads som før. Pga Genhusningen er området til børnehave 
nu hegnet ind. 

Afd. Morud –Forslag om bænke ved buslommen – det kan måske skabe noget ro bag 
ved ”stregen” på skolens område. 

Årgangsopdelte toiletter i Udskolingen ser ud til at være en god ting.  

Bilag:  
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Punkt 269: Elevtrivsel                Kl. 19.25       

Beslutningstema: Fortsat fokus på elevtrivsel.  

Sagsfremstilling: På skolebestyrelsesmødet i oktober orienterede Allan og Louise om en 
igangværende proces med hele skolens personale vedr. kerneopgave og børnesyn. På sidste 
skolebestyrelsesmøde havde vi fokus på trivselsarbejdet – både strukturelt og kulturelt – på skolen. 
På dette møde lægger vi op til fælles refleksioner over de to møder og evt. videre vej frem.  

Beslutning:  

Punktet er tænkt som tid til refleksion på baggrund af de oplæg der har været holdt i 
Skolebestyrelsen. Åbent refleksionsrum til tanker og idéer: 

LT orienterede om processen med Børnesyn-Kerneopgaven blandt medarbejderne. 

Godt at der er fokus på andet end faglighed- når nogen har haft ”overskud” til noget andet- en 
ekstraordinær tilgang til hverdagen/undervisningen. 

Forskellen på Veflinge og Morud – at blive set som elev- at det ikke kun er fordomme der sætter 
dagsorden.  

Vedrørende Hilsekampagnen: Kan man som personale forestille sig at stå ved døren og sige 
godmorgen? Svar: Medarbejderne møder kl.8 og tager imod eleverne – her er en morgenhilsen 
tradition.  

Hvis det gøres til et opmærksomhedspunkt bliver tingene bedre- at blive set er vigtigt-at have 
fokus på udfordringen. 

Adfærdsændring tager tid – det skal bygges op – har vi gjort os procesmæssige overvejelser? 

Elevrådets rolle er at kickstarte en proces- måske en Hilseuge, en konkurrence? F.eks.: Bedste 
hilsetiltag i alle klasser / afdelinger.  

Ledelsen/bestyrelsen er inviteret d.23.2 – til elevrådsmødet.  

Hvad er målet? At blive set- at alle er en del af fælleskabet. 

Længere drøftelse af Veflinge- Morud – Hvordan skabes de bedste overgange?  

 

Bilag:  
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Punkt 270: Orientering om proces for valg til ny skolebestyrelse                                              Kl. 19.45 

Beslutningstema: Louise orienterer om processen for valg til skolebestyrelse fra og med august 
2022.  

Sagsfremstilling: Louise gennemgår guide til skolebestyrelsesvalg. Skolebestyrelsen drøfter hvordan 
valget kan promoveres og vælger forældrerepræsentant til valgbestyrelsen.  

Beslutning:  Pia Skov Hansen deltager med Louise Theil i valgbestyrelsen 

Video – om skolebestyrelses-arbejdet blev drøftet– optagelse 2.marts / 22. februar  

Bilag: ”Guide til skolebestyrelsesvalg” 

 

Punkt 271: Orientering om nedsættelse af arbejdsgruppe under Morud lokalråd     Kl. 20.00                      

Beslutningstema: Morud lokalråd har henvendt sig vedr. nedsættelse af en arbejdsgruppe med det 
mål, at der i Morud kan blive oprettet et ungdomsskole tilbud med undervisning eller en klub.  

Sagsfremstilling: Louise orienterer om henvendelsen. Vi har sagt ja tak til at have en leder i 
arbejdsgruppen, ligesom ungdomsskoleleder Morten Schneider Schlægelberger også har 
tilkendegivet at ungdomsskolen ønsker at deltager. Dertil vil lokalrådet hører, om der er en fra 
skolebestyrelsen, som har lyst til at deltage i arbejdet. Lokalrådet forventer at afholde første møde i 
februar 2022.  

I tilknytning til dette punkt medsender vi til orientering Ungdomsskolens materiale vedr. 
Havrehedskolens 7.-9. klasse-elevers trivsel. Rapporten er blevet til på baggrund af en workshop 
dag her på skolen før jul. Rapporten kan også ses i lyset af skolens og bestyrelsens arbejde med 
elevtrivsel.  

Beslutning: Drøftelse af historikken for ungdomskole-klub i Morud. Der bør være en klub i en by 
af Moruds størrelse - hvordan får vi kommunikeret ud til Veflinge? Også Veflinge Lokalråd bør 
med. De to lokalråd bør tænke sammen. 

Parallel til dengang vi skulle starte klub(SFO2)-tilbuddet i skolen- Morud skal anerkendes som 
4. ”hovedby”. 

Charlotte Ellemose Sonne deltager som repræsentant fra skolebestyrelsen 

Bilag: ”Vores fritid” 
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Punkt 272: Overordnet blik på regnskab 2021 og budget 2022                                Kl. 20.10 

Beslutningstema: 

Sagsfremstilling: Gennemgang af de overordnede tendenser for regnskab 2021 og budget 2022. 
Særligt fokus på strategiske indsatser i indeværende budgetår og skoleåret 2022/2023 

Beslutning: Skolebestyrelsen fik indblik i de overordnede tendenser for regnskab 2021 og budget 
2022. 

Tankerne for næste skoleår blev drøftet 

Sygefraværet og vikarbudget blev gennemgået. Sygefraværet er blandt det laveste i alle 
skoledistrikter. 

Bilag:  

 

Punkt 273: Eventuelt                                      Kl. 20.30 

Beslutningstema: 

Sagsfremstilling:  

Beslutning:  

Bilag:  

 

Mødeleder: 

Kl. 20.30 tid til ostemad  

 

Punkter til næste møde: 

Samlæsning 

Elevtrivsel – Hilsekampagne 

Skema : Særligt fokus på Lektier/studietid  

Husk også: Lektiecafe, skolebestyrelsesvalg/nye styrelsesvedtægter 

 

  


